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Toni Verger: “Melià desprestigia la política”
 

El PSM considera que el president d’Unió Mallorquina, Josep Melià, ha desprestigiat la política a l’afirmar que tots els
partits polítics han dut a terme “pràctiques clientelars”. Toni Verger insta a Melià a depurar responsabilitats dins la seva
formació sense desentendre’s de la qüestió i duent a terme una verdadera regeneració.

En declaracions a Europa Press, el secretari general dels nacionalistes a Palma ha remarcat que no tots les partits actuen igual
i ha recordat que al PSM-EN no hi ha cap càrrec imputat ni cap persona que estigui sent investigada per la justícia. Per això,
“no pot ser que la única sortida d’UM sigui desprestigiar la política o intentar enganyar els ciutadans”.

D’aquesta manera, Verger aposta perquè el president d’UM digui a terme una investigació dins el seu partit per esbrinar què
va passar en relació a la presumpta compra de vots durant les eleccions del 2007, sens intentar estendre la sospita cap a altres
partits.

En resposta a si considera que Melià hauria d’expulsar del partit a l’exdirector insular de Relacions Institucionals al Consell
de Mallorca, Josep Lliteres, sobre qui un membre de la casa Argentina, Eduardo Corvalán, va apuntar-lo a ell com a cap de la
presumpta tram de compra de vots, Verger ha remarcat que hauria d’esbrinar què va passar perquè es tracta d’un assumpte
molt greu sobre el que UM hauria d’adoptar les mesures corresponents perquè, si més no, sembla que hi va haver conductes i
pràctiques bastant irregulars.

Verger creu que s’hauria de dur a terme una investigació exhaustiva dins UM i apartar a tota la gent que estigui afectada per
corrupteles. “Melià hauria de mirar cap a dins, adoptar les mesures pertinents per avançar cap a la regeneració que tant
anuncia”.

Aquesta regeneració no serà efectiva, continua Verger, “si l’únic que fa és dir que tots els partits ho fan”. Així, en referència
al procés experimentat per la formació de Melià des del congrés de la refundació, Verger entén que “no s’estan donant els
passos necessaris en aquest sentit, ja que la regeneració d’un partit no és intentar enganyar a la ciutadania”.
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El PSM-EN confia arribar a un consens amb el Consorci de la
Platja de Palma per evitar tomar 91 habitatges a Can Pastilla
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista confia rebre una resposta afirmativa a la petició formal que ja ha fet pel partit per tal de reunir-se
amb la gerent del Consorci per a la Reforma de la Platja de Palma. Els nacionalistes han enviat una sol·licitud per mantenir
una reunió amb la màxima responsable del projecte, Margarita Nájera, el més aviat possible per evitar tomar els 91 habitatges
que conforma la illa de cases compreses entre els carrers Sant Antoni i Horaci de Can Pastilla.

El PSM-EN considera injustificada l’actuació que preveu el projecte en aquesta zona en concret, i per això volen conèixer de
primera mà les raons que al·lega el Consorci per fer-ho. Des de la secretaria general de la formació de Palma, Toni Verger
reitera que “ara per ara no veiem quina pot ser la justificació per a l’interès general”. En aquest sentit, el partit manifesta la
seva voluntat d’arribar a consensuar una sortida raonable a aquesta situació.

Els nacionalistes confien en arribar a un consens amb la gerent del Consorci per modificar la remodelació de la zona de Can
Pastilla sense afectar tan greument als veïns, als seus habitatges i a la fisonomia i caràcter mediterrani de la zona.

A més, el PSM-EN vol conèixer amb precisió quines seran les actuacions que ha previst el projecte del Consorci, després que
s’aprovés per unanimitat al Parlament el projecte global. I, si el projecte no accepta les modificacions que els veïns de Can
Pastilla reclamen per evitar esbucar els seus habitatges, el PSM-EN presentarà al·legacions davant el Consorci i, en última
instància, s’oposarà a ratificar el projecte a l’Ajuntament de Palma.

Cal recordar a més, que va ser a proposta del grup parlamentari del Bloc que es va incloure en la Llei de Revalorització de la
Platja de Palma l’exigència d’informes vinculants per part dels ajuntament implicats (Palma i Llucmajor) per referendar el
projecte final. Per tant, el PSM-EN es felicita per aquest interès ferm en mantenir el control democràtic sobre el Consorci i
que ara és una eina per reconduir les afectacions desmesurades, com les previstes a Can Pastilla. 
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El PSM de Palma, Iniciativa d’Esquerres i Els Verds de Mallorca
consideren desmesurada l'ampliació del pàrquing de l’aeroport
de Son San Joan
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista de Palma, Iniciativa d’Esquerres i Els Verds de Mallorca s’oposen al projecte que AENA ha fet
públic aquesta setmana i que preveu la creació de prop de 7.000 places noves d’aparcament a l’aeroport de Son Sant Joan.
Les tres formacions estan d’acord en titllar d’innecessària i desproporcionada aquesta proposta de reforma de la zona
d’aparcament, tal i com ja han manifestat els usuaris.

Consideren que l’empresa pública d’Aeropuertos Españoles i Navegación Aérea hauria de destinar els doblers públics amb
major racionalitat i en qüestions que estiguin més justificades que aquesta. És més, les tres formacions rebutgen aquest
projecte perquè preveu eliminar la zona verda que hi ha entre l’edifici d’estacionaments i la terminal i reduir la plaça
existent, un fet que posa en evidència la falta de criteris arquitectònics i paisatgístics de la reforma, i tot en perjudici també de
la imatge que s’oferiria als milions de turistes que rep l’illa.

De fet, resulta incomprensible que AENA posi la seva atenció ara en aquesta qüestió mentre ignora altres carències de les
instal·lacions de l’aeroport com és la necessitat d’ampliar la zona d’espera ràpida, on sí es creen saturacions de forma més
habitual, o condicionar un aparcament cobert per als treballadors de l’aeroport, o millorar l’estat de l’actual instal·lació. O,
principalment, centrar-se en acomplir el projecte de l’arquitecte de l’aeroport, Pere Nicolau, que preveia una zona verda més
extensa que l’actual.

El PSM-EN, Iniciativa i Els Verds consideren injustificat i sobredimensionat aquest projecte que tan sols valora la major
afluència de passatgers i trànsit de vehicles en una època de l’any, a l’estiu, però que en qualsevol cas podria considerar
urgent o d’un alt nivell de congestió.

Els tres partits lamenten que el Ministeri de Medi Ambient hagi rebutjat les peticions de la Comissió balear de Medi Ambient
sobre l’alçada dels edificis i la reducció de l’impacte paisatgístic. Un fet que demostra la falta de coherència amb el projecte
original de l’aeroport i la manca de criteris racionals que dictin l’actuació d’AENA.

Tot això, mentre la verdadera necessitat de l’aeroport de Son Sant Joan és iniciar el procediment per arribar al model de
cogestió aeroportuària de Balears, per prioritzar els objectius i les necessitats del servei públic i, al mateix temps, permetre
aconseguir una estratègia aeroportuària pròpia i basada en les característiques del nostre territori.
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El PSM-EN insta a Cort a que peatonalitzi el futur eix cívic del
carrer Fàbrica
 

  

El secretari general del PSM-EN de Palma ha afirmat aquesta setmana al Diario de Mallorca que el futur eix cívic del carrer
Fàbrica, encara en obres, ha de ser peatonal, tot i que l’ajuntament encara no s’ha pronunciat sobre si deixaran passar
vehicles, tal i com succeeix encara al carrer Blanquerna.

A continuació podeu llegir la traducció de la notícia que va publicar el passat dia 24 d’agost Diario de Mallorca:

L’equip de govern vol consensuar amb els veïns i comerciants aquesta decisió, però el líder nacionalista de Palma creu que “per la seva pròpia naturalesa ha
de ser peatonal”. “Si continuen passant cotxos, es queda a mitges, perquè l’objectiu d’una via d’aquestes caractrístiques és que la gent pugui gaudir del

carrer, que els nins puguin jugar-hi i les persones majors passejar amb tranquil·litat”.

“Una altra cosa són els usos que Cort autoritzi en aquesta zona”, va afegir Verger en referència a que els veïns estan preocupats pel renou nocturn que les
terrasses de bars i restaurants puguin generar. “El més adequat seria que l’ajuntament consensuï amb els veïns les dimensions de les terrasses autoritzades al
barri i els horaris d’apertura”, segons les seves paraules. Actualment, Santa Catalina i sa Gerreria, entre d’altres barriades amb bars, poden tenir taules i

cadires a la via pública fins a la mitjanit.

L’eix cívic creat al carrer Blanquerna l’any passat és semipeatonal, però el líder del PSM opina que ha arribat el moment de plantejar-se la peatonalització

total, ja que “la circulació d’alguns vehicles crea situacions de perill, perquè els nins i les famílies passegen per allí com si fos peatonal i es confien”.

“Blanquerna milloraria molt i, des del punt de vista de la mobilitat de la ciutat, que fos peatonal no implicaria cap tipus de problema”, tal i com va afrimar
qui és també director general de Mobilitat del Govern. Per això, instà al consistori a que “sigui valent, perquè ha arribat el moment de donar un pas decidit”,

un fet plantejat ja quan es van fer les obres.
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Diario de Mallorca entrevista Toni Verger
 

  

A continuació podeu visualitzar la pàgina del Diario de Mallorca i consultar l’entrevista que li van realitzar aquesta setmana
a Toni Verger.
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'Espais polítics i ofertes electorals'
 

  

No fa gaire vaig escriure sobre  la conveniència de coalicions a Catalunya, idò, diumenge, Diari de  Balears publicava una
notícia (una crònica, no una opinió), en un sentit  ben diferent. La notícia "lamentava" que Solidaritat Catalana i 
Reagrupament (com les CUP i el PSAN) no tenguin previst presentar  candidatura a les eleccions autonòmiques de les Illes
Balears, és més,  la notícia els hi retreia, en base a aquesta dada, que "passin" de les  Illes. És a dir que, en la tesi d'aquesta
crònica (en el diari en català  del país -que, per cert, no "es presenta" a tots els PPCC-), o com a  mínim a parer del periodista
(un bon escriptor i analista, l'apreciat  Sebastià Bennàssar), l'escenari desitjable és una munió de candidatures 
independentistes de caràcter pancatalanista a cada una de les illes,  partint de la premissa (sembla) que el compromís
catalanista només es  factible des del jacobinisme. La "notícia" no s'interessa (ni opina)  sobre les possibles enteses
independentistes en les eleccions catalanes,  un tema que bull, sinó sobre la seva expressió a les Illes Balears.

 

Com ja vaig exposar uns posts  més avall, al meu parer, la implosió d'ofertes no és cap panacea. De  fet, una de les claus
decisives en l'èxit de PP i PSOE és haver  arrenglerat en un sol partit totes les sensibilitats d'un mateix espai,  generant una
força centrípeta que engoleix fins i tot persones que, en  principi, són  més properes a d'altres espais; una força  que fins i tot
actua de murada contra l'abstenció, la qual afecta més  intensament els votants que cerquen valor afegit, i tempta menys als 
pragmàtics que "es conformen" a què governin uns en comptes de "els  altres" (sobretot la dreta és d'una fidelitat de pedra
picada). En la  mateixa línia, un dels avantatges d'UM és haver reunit (fins ara) la  dreta nacionalista, i un dels handicaps del
PSM és no haver-ho  aconseguit prou, tot i els esforços (potser, vist en perspectiva,  contraproduents) de sumar partits i
participar en operacions d'obertura  en les quals sacrificava fins i tot la pròpia marca. En el cas del PSM,  precís que no em
referesc tant a l'existència d'altres partits, com al  desafecte de persones properes a l'ideari, al marge de si mantenen  alguna
militància o no, persones que han fet aportacions de mèrit i  duradores al nacionalisme progressista, i milers d'altres menys 
significades, que, sense haver canviat de parer (naturalment, si han  canviat, és comprensible que treballin per altres espais
polítics), han  decidit, pels motius que sigui, no contribuir a bastir un projecte  potent, un dels quatre (o cinc) amb possibilitats
de presència  institucional, o es conformen amb penetracions socials reduïdes;  afortunadament les periòdiques noves
fornades de militants han permès  mantenir la rellevància d'aquest espai, tot i les dificultats.

 

En aquest  ordre d'ambició institucional, potser té una rellevància relativa que es  presentin una, dues o cinc candidatures
independentistes de Catalunya a  les Illes Balears, en canvi, sí que ho pot esser a Catalunya, perquè la  "riquesa" d'ofertes (i
en comprenc els motius) no contribueix a dotar  de solidesa un catalitzador solvent per a l'àmplia demanda d'una  reacció que
batega en la societat catalana. I no són berbes. Mentre un  espai polític s'entretén amb els matisos, els altres agrenen cada
racó.  Per cert, que, en un sentit semblant, i que tanmateix em sona estrany,  llegesc que Biel Huguet, el líder d'Entesa, acusa
Reagrupament de  dividir l'espai independentista... 

 

Sobre això, tenc la sensació  que el plantejament dels mitjans que s'expressen en català és diferent  als castellans. Cas de sortir
qualsevol proposta socialdemòcrata que  pogués fer ombra al PSOE, un diari com El País la capolaria sense  miraments (o
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l'ignoraria olímpicament, com sovint fa amb IU, al cap i a  la fi, una forma sibil·lina de capolar); com ho farien l'ABC o La
Razón  si es dividís el PP (més enllà d'operacions més transversals com la de  Rosa Díez, ex-PSOE, no ho oblidem). Per què?
Evident, perquè el nombre  d'espais polítics, de partits, amb possibilitats de representació  institucional és limitat, molt
limitat, i la política efectiva, més  enllà dels gestos (no cal dir que respectables, com les vocacions  ateneistes i d'ongs), es fa a
les institucions... i la legitimitat  democràtica per dur a terme aquestes polítiques, la donen els vots.

 

També discrep, respecte de la  notícia que coment, que la manera més efectiva i útil que té el  nacionalisme català de
reforçar-se a les Illes Balears, sigui que tots  els partits de Catalunya es presentin aquí, a semblança de l'Esquerra de  Colom
(per cert, Guia, el que trobava tant senzill dir-li Catalunya, és  un dels signants del manifest de Solidaritat Catalana...). Al
contrari,  pens que aquesta estratègia és contraproduent i provocaria divisions  absurdes, escampant la sensació
d'incomprensió, de solipsisme, fins i  tot d'ingratitud, del catalanisme del Principat vers el conjunt del  catalanisme polític.
 De fet, sign ara mateix la frase de  Miquel Ferrà amb què Sebastià Bennàssar començava la seva crònica de  diumenge:
"Companys de l'altra riba, recordau-vos de Mallorca", però  l'aplicaria a d'altres mostres, al meu parer molt més decisives, o 
feridores, i no és una menor la manca de respecte i suport al  nacionalisme polític majoritari fora de Catalunya a la recerca
d'una  col·laboració fecunda. El catalanisme confederal hagués avançat molt  més, en tots els àmbits, i sense haver-se
d'establir cap límit, del que  ha aportat el pancatalanisme ultraortodox.
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'Investigacions sobre compra de vots'
 

  

Arran de la investigació sobre compra de vots per part d'UM, Melià 1.- acusa tots els partits de pràctiques clientelars amb
diferents col·lectius, en especial els dels immigrants. Tots els partits. Retinguem que, malgrat ell parla de clientelisme, el
context és una acusació per compra de vots... 2.- Respecte de les pràctiques d'UM, no adopten mesures al·legant la sagrada
presumpció d'innocència; això sí, 3.- ell, la nova etapa d'UM, ens recorda que ha rebutjat "de manera categòrica" totes les
pràctiques clientelars (novament s'entén que "haberlas habíalas")

En resum, Melià diu: tots els partits (inclòs el seu) dugueren a terme pràctiques "clientelars" amb els immigrants el 2007
(entenent "clientelars" en un sentit molt peculiar de captació de vot directe), tot i que, pel que sembla, només hi ha testimonis
i una investigació judicial que afecta UM; de llavor ençà, Melià i UM condemnaren aquestes pràctiques en el darrer congrés;
ergo, podem concloure que l'únic partit que, avui, rebutja clarament les pràctiques clientelars és la UM de Melià, els altres (és
de suposar) continuaran fent les malifetes a les que estan avesats!

És fantàstic: investiguen UM per compra de vots, UM seudoconfessa pràctiques estranyes, que atribueix a tothom i afirma
que ells han reaccionat (amb una condemna a un document, sense depurar responsabilitats per respecte a la presumpció
d'innocència fins que no hi hagi un pronunciament judicial), i mantenen a l'aire l'acusació gratuïta, com qui no diu res, contra
tots els altres!!!

Una acusació sobre compra de vots, amb les declaracions que s'estan produïnt, és una qüestió prou greu com per merèixer una
altra mena de reacció. Curiosament, Melià havia declarat feia pocs dies que la política està profundament desprestigiada,
valenta contribució la d'aquestes declaracions.

Per demostrar que no sempre tothom ho veu igual, deix constància que avui Miquel Payeras fa un panegíric de Melià
precisament detacant la seva reacció davant les acusacions sobre la compra de vots (l'intent de fitxatge de Biel Company
d'Asaja, és l'altre motiu). De passada, Payeras, que sovint fa indicacions de com hauria d'haver funcionat el Bloc, aprofita per
destacar que, juntament amb Melià (que salva sobretot per la seva defensa de la presumpció d'innocència), només hi ha un
altre polític que doni la talla en els assumptes vergonyosos, Lladó (que no em sona que hagi fet tanta bandera de la
presumpció d'innocència...). Melià i Lladó, models de reacció contra la corrupció enfront de la inèpcia de tots els altres, una
altra manera de veure-ho.

Encara una altra: Grosske diu en el seu blog que només EU s'ha compromès en un document escrit.
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